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	Book of Technical 

Conditions

 For

Supplying complete treatment package for waste water unit 32-8 

in 
General Company 
Of
 Homs Refinery

	دفتر الشروط الفنية
لتقديم برنامج معالجة متكامل لوحدة المياه الملوثة 8-32
في
 الشركة العامة
 لمصفاة حمص

	1. Objectives : Supplying a complete treatment package including the chemicals , services and any other equipment or materials that the bidder may consider necessary for carrying out the required treatment for the wastewater unit 32-8
2-Unit Description: Unit 32-8 is designed for treating total influent of 2500 m3/h which consists of 800 m3/h oily water from process ,800 m3/h storm water from clean areas and 900 m3/h storm water from clean areas .
The mixed wastewater runs to 3 elevator pumps each has  a capacity of 1250 m3/h in 5 m head .For further information please refer to revise the attached drawings P&ID (DWG No 1178-DI-1-EP1651-1-2-3). Table 1 shows specifications of current and designed inlet wastewater and the required specifications for effluent .
Although current flow rate is about 1950 m3/h , the flow rate  may exceed the designed rate and the excess rate will overflow to sedimentation basin B40.Two submersible drain pumps will pump water to the intake pumping station  in case of flow rate decrease . A special coarse screen has been installed at the intake .
Wastewater is pumped into the preliminary separator , then to two parallel twin API separators equipped with scrapers mounted on moving bridge that enable separating sludge down and oil up .API separator effluents flow by gravity to neutralization and flocculation tanks where FeSO4 and polymer are added .
Currently , PH indicator  and controller are not working and H2SO4 or NaOH injection  system for controlling PH is also out of service and mixer is out of service too.

FeSO4 is used as H2S scavenger and the polymer as flocculent . The neutralized flocculated water is intensely mixed with a partial flow of clean effluent from flotation tank has been enriched with dissolved air under pressure .DAF are equipped with skimmers for sludge .
After phys-chemical treatment , wastewater flows by gravity to the activated sludge system (biological treatment) which is equipped with eight fixed surface separators of capacity 45 KW power each They are controlled by timer (without an oxygen meter)which has been installed in aeration basin Nutrient injection facilities for Di-Ammonium phosphate have not been provided , because currently their injection systems are out of operation.
The activated sludge flows by gravity into two clarifiers with diameter of 46 m each and are provided with special vacuum system . Settled activated sludge is recirculated  by Arachmedian screw pumps to aeration basin. Excess activated sludge is continuously extracted and pumped to sludge thickener.

Conclusion : In most cases ,the comparison between the current specification of influent and the designed once has shown that the first ones are higher than the designed ones, therefore, effluent water specifications are not accepted according to the concerned SYRIAN STANDARD of industrial effluent  to  rivers..
3-Requirements
3-1 The bidder should provide a reference for wastewater treatment in Refineries and should list the names of the companies at which his integrated treatment method has succeeded .

3-2 The bidder has to take into his consideration that the wastewater influent  specifications may change according to process units operations.

3-3 The bidder has to visit HRC to check the actual conditions of wastewater unit 32-8 by himself and decide the best suitable treatment .

3-4 The bidder should be informed that working  days are 365 per annual.
3-5 The bidder should specify in his offer all necessary chemicals and any equipment which he will Supply for achieving the treatment for two years.
3-6  The bidder must mention  in his offer the following in details :

-Method and rate of the injected materials .

-Quantities of chemicals and any other materials  he may need for treatment or laboratory test .

3-7 All kinds of removed sludge will be collected according to DWR mentioned above and HRC and will be responsible for following the treatment (i.c.the bidder is not included in sludge treatment )
3-8 The contractor should follow up his treatment program technically and continuously by providing regular expert site visits , giving solutions to problems meet during treatment period, providing all the necessary advices needed to reach guarantee and submitting periodical reports about the and submitting periodical reports about the treatment program.
3-9 HRC can provide the following chemicals H2SO4,NaOH, FeSO4,7H2O,if the bidder suggested them .

3-10 The bidder should provide the dosing pumps required for applying his program according to API or equivalent with instrument and control system.
3-11 The materials will be supplied with suitable package on two  patches (one patch per year) and the period between them is one year .The first delivery period will be one month FOB&45 days C&F.

3-12 - The bidder or manufacturer has to submit Iso certificate (ISO 9000) series . This certificate must be valid and applicable to the offered materials. 

4-Guarantees:
The contractor must guarantee :
The effluent water to ORONTO RIVER will be according to SYRIAN STANDARD QUALITY mentioned in table 1(column 5).
4-2 Chemicals or materials used should not have any harmful effects on the river life .
5- Evaluation of offers :

Evaluation of technical offers will depend on:

 5-1 Reference of the bidder this scope of work 

5-2 Nature of the used chemicals.

5-3 The possibility of recovering oily sludge to slops

5-4 The limits which the bidder will guarantee are better than those mentioned in table 1.

5-5 Quantities of produced sludge. 
6-Penalties :

6-1 If the submitted treatment does not give the guarantees after one month of starting the contractor must modify his treatment program and provide on his own account all chemicals or materials needed for all contracted period to verity the guarantees.

6-2 If the modified treatment program has failed after one month HOMS REFINERY has the right to purchase on his account all chemicals or materials needed to realize the guarantees according to item1.
7- Attachments :
P&ID(DWG NO .1178-DI-EP1651-1-2-3)

 
	  1  . الهدف : تقديم برنامج معالجة كامل يتضمن الخدمات و المواد الكيميائية وأية مواد أو معدات أخرى يراها العارض لازمة لتحقيق المعالجة المطلوبة في وحدة المياه الملوثة 8-32
2- وصف الوحدة: صممت الوحدة 32-8 كي تعالج كمية إجمالية  مقدارها 2500م3 / ساعة , مكونة من 800م3 / ساعة مياه زيتية من الوحدات الإنتاجية ,800م3 / سا من أرض هذه الوحدات و 900م3 / ساعة مياه مطرية نظيفة
تختلط هذه المياه مجتمعة عند سحب مضخات أرخميدس الثلاثة التي  استطاعة كل منها 1250 م3 / ساعة والتي ترفع هذه المياه  إلى ارتفاع 5 م ولمزيد من التفاصيل يرجى العودة إلى المخططات المرفقة (1 E P1651-1-2-3 DWGNo.1178-DI- ( ID  &P
كما أن الجدول رقم 1 يبين المواصفات التصميمية و الفعلية للمياه الداخلة و كذلك المواصفات المطلوبة للمياه الخارجة من الوحدة .

مع إن التدفق الفعلي للمياه الداخلة هو حوالي 1950 م3 / ساعة فإنه إذا زاد عن القيمة التصميمية يمكن إن تفيض الزيادة على الحوض B40 ليتم استرجاعها على مدخل الوحدة بوساطة مضختين غاطستين عندما ينخفض التدفق. 
يتم عند مدخل الوحدة فصل الأجسام الخشنة بوساطة فلتر خاص .

تدفع المياه بعد ذلك إلى حوض الفصل الأولي ومن ثم إلى حوضي API المزودين بقواشط  جسريه تمكن من فصل السلدج من الأسفل و الزيوت من الأعلى.
ثم تتدفق المياه بفعل التثاقل إلى أحواض التعادل و التخثير حيث تضاف كبريتات الحديدي و البوليمير .

حاليا لا يتم حقن حمض الكبريت أو الصودا و بالتالي لا يتم ضبط ال PH حيث إن جميع هذه التجهيزات حاليا خارج العمل وخلاط المزج خارج الخدمة أيضا.
تستخدم حاليا كبريتات الحديدي لفصل كبريت الهيدروجين و البوليمير كمخثر ثم تمزج المياه المعدلة و المخثرة مع جزء من المياه النظيفة الخارجة من التعويم  و المشبعة بالهواء المضغوط . و تنساب أيضا بالتثاقل إلى أحواض التعويم المزودة بقواشط خاصة للسلدج.
بعد إتمام المعالجة الفيزيوكيميائية تنتقل المياه بالتثاقل إلى أحواض التهوية (المعالجة البيولوجية ( المزودة بثماني خلاطات تهوية استطاعة كل منها 45 كيلوواط والتي ينظم عملها بوساطة مؤقت زمني  وبدون مقياس أوكسجين موقعي كما انه حاليا لا تضاف إليه عناصر مغذية  ( ثنائي فوسفات الامونيوم) لهذه الأحواض حيث إن مجموعات حقنها خارج العمل. 
تتدفق الحماة المنشطة بالتثاقل إلى حوضي الترقيد اللذين يبلغ   قطر كل منهما 46 م و المزودين بمخلية خاصة لفصل السلدج حيث تعاد الحماة المنشطة المفصولة بوساطة مضختي أرخميدس إلى أحواض التهوية ويرحل الفائض منها خارج الوحدة
الخلاصة:

إن مقارنة مواصفات المياه الداخلة مع المواصفات التصميمية تبين إنها في معظم الأحيان أعلى من القيم التصميمية  و بالتالي فان مواصفات المياه الخارجة تعتبر غير مقبولة مقارنة مع الستاندر السوري الناظم للمنصرفات الصناعية إلى الأنهار.
3- المتطلبات :
3-1 يجب أن يقدم العارض ما يؤكد خبرته في معالجة المياه الملوثة في المصافي مع ذكر أسماء الشركات التي نجح في معالجتها .

3-2 على العارض أن يأخذ باعتباره أن مواصفات المياه الملوثة الداخلة يمكن إن تتغير وفقا لظروف الوحدات الإنتاجية 

3-3 على العارض أن يزور المصفاة ويختبر  بنفسه الواقع الفعلي للوحدة 32-8 ويضع بناء على ذلك برنامج المعالجة المناسب .
3-4على العارض أن يعلم أن عدد أيام العمل في السنة هو365 يوم.

3-5 على العارض إن يحدد في عرضه جميع المواد الكيميائية و أية مواد أو تجهيزات أخرى سيقدمها و يراها لازمة لإنجاح المعالجة لمدة سنتين .

3-6 على العارض إن يذكر في عرضه بالتفصيل مايلي :

· طريقة ومعدل حقن المواد
- كميات المواد الكيميائية وأية مواد أخرى يحتاجها في المعالجة أو الفحص المخبري .
3-7 إن جميع أنواع السلدج المفصولة تجمع وفقا للمخططات المذكورة  أعلاه وان مصفاة حمص تعتبر هي المسؤولة عن متابعة معالجته أي إن العارض غير معني بمعالجة السلدج .
3-8 على المتعاقد إن يؤمن المتابعة الفنية المستمرة لبرنامج المعالجة المقترح و ذلك من خلال زيارات دورية للموقع و تقديم النصائح اللازمة لتحقيق الضمانات و ترجمة ذلك بالتقارير الدورية.
3-9 يمكن للمصفاة إن تؤمن المواد الكيميائية التالية: حمض الكبريت الصودا كبريتات الحديدي إذا اقترحها العارض.
3-10 على العارض تامين مضخات الحقن اللازمة لتطبيق برنامجه وفق الستاندر API أو مايعادله مع أجهزة ونظام التحكم.
3-11تورد المواد المقترحة بعبوات مناسبة وعلى دفعتين بمعدل دفعة كل سنة أي بفارق بمقداره سنة كاملة بين الدفعتين على أن تورد الدفعة الأولى خلال شهر فوب أو 45 يوم سي اند اف.  
3-12 على العارض أو المصنع تقديم شهادة ايزو من سلسلة        (ISO 9000) و يجب أن تكون صالحة و قابلة للتطبيق فيما يخص المواد الكيميائية المعروضة.
4- الضمانات:
على المتعاقد أن يضمن :

4-1 أن تكون المياه المنصرفة إلى نهر العاصي وفقا للقيم المحددة في الستاندر السوري المذكور في الجدول رقم 1 (العمود الخامس)

4-2 إن لا تسبب المواد المستعملة في المعالجة أية أثار سلبية على حياة النهر .
5- تقييم العروض:
إن تقييم العروض الفنية سوف يركز على:

5-1 سجل العارض الفني في هذا المجال 

5-2 طبيعة المواد الكيميائية المستعملة 

5-3 إمكانية استرجاع السلدج الزيتي إلى السلوبس

5-4 أن تكون القيم التي سيضمنها العارض أفضل مما هو وارد في الجدول  رقم 1

5-5 كميات السلدج الناتجة 

6- الغرامات:

6-1 إذا فشل برنامج المعالجة المقدم في تحقيق الضمانات بعد شهر من بدء المعالجة فانه على المتعاقد تعديل برنامجه و تقديم جميع المواد الكيميائية أو أية مواد على نفقته وخلال كامل المدة العقدية لتحقيق الضمانات 

6-2 إذا فشل برنامج المعالجة بعد شهر من تعديله يكون للمصفاة الحق في شراء كامل مواد المعالجة و على نفقة المتعاقد لتحقيق الضمانات المطلوبة و ذلك وفقا للفقرة رقم 1

7- المرفقات:

المخططات EP 1651 1-2-3
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